
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 17. februar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

436 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V). 

 

Spørgsmål nr. 436:  

”SSI skriver på deres hjemmeside, at alene mistanke om bivirkninger ved produkt er 

nok til at man ikke vil anbefale det i sundhedssektoren. På trods af alle undersøgelser, 

test og studier og på trods af ECHA ́s vurdering bliver man alligevel ved med at anbe-

fale alkoholdesinfektion.  

a. Mener ministeren lige som SSI, at alle andre test og vurderinger ikke er korrekte? 

b. Er ministeren klar over at Ethanolbaseret desinfektion ikke er godkendt? 

c. Hvorfor mener ministeren, at det er i orden at anbefale et produkt, der ikke er god-

kendt frem for et produkt, der er godkendt?” 

 

Svar: 

Spørgsmålet vurderes ikke at kunne besvares inden for fristen, idet besvarelsen kræ-

ver styrelsesbidrag med henblik på at tilvejebringe den nødvendige viden.  

 

Jeg vil besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget og forventer at 

kunne gøre dette ultimo april.  

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Rasmus Ettrup Due 
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